
   
 

21. maj 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Vil Naalakkersuisut igangsætte opstartspakker til turisterhvervet efter coronapandemien? 

 

2. Har Naalakkersuisut i sinde at afsætte flere midler til markedsføring via Visit Greenland? 

 

3. Hvad er status på hjælpepakkerne til det indenskærs fiskeri? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Demokraatit følger nøje med i Naalakkersuisuts håndtering af Covid-19 herunder erhvervslivet vilkår. Som 

alle ved har vi et hårdt ramt erhvervsliv grundet coronapandemien. Det er i særdeleshed gået ud over 

turisterhvervet, som har blødt gevaldigt da deres levegrundlag simpelthen er udeblevet.  

 

Der er heldigvis lys for enden af tunellen. Vi står over for en gradvis genåbning og det er livsvigtigt for de 

mange erhvervsdrivende der lever af besøg udefra. Kigger vi på vores nabolande, som vi tit ønsker at 

sammenligne os med, så har de en helt anden tilgang end os. Se på Færøerne der har afskaffet deres 5-

dages karantæne og investeret enorme summer i markedsføring for at tiltrække turister. I forhold til at 

investere i markedsføring er det en ting, der går igen i mange af de andre nordiske lande. Hos os er 

Naalakkersuisut tavs. Ingen ved hvad der skal ske og ved spørgsmål har Naalakkersuisoq for Erhverv intet 

andet svar end, at det er arbejde han har arvet.  

 

Det er ikke svar nok. Erhvervet har brug for klare udmeldinger og det får Naalakkersuisut nu muligheden for 

at give her. 

 

Vi har ikke råd til at leje stilleleg og lade erhvervet stå i det uvisse. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


